Přiřaďte k větě v levém sloupci vždy jednu  vět v pravém sloupci, která nejlépe vystihuje její význam.

	Musíme se sejít nejpozději za týden. 
	Je zřejmé, že se sejdeme nejpozději za týden.

	
	Je dobré, že se sejdeme nejpozději za týden.

	
	Je nutné, abychom se sešli nejpozději za týden.

	
	Je lepší sejít se nejpozději za týden.

	
	Bylo by vhodnější sejít se nejpozději za týden.



	Měli bychom se domluvit na všem už zítra.
	Patrně se na všem domluvíme už zítra.

	
	Bylo by vhodné domluvit se na všem už zítra.

	
	Bylo by nutné domluvit se na všem už zítra.

	
	Asi bude problém domluvit se na všem už zítra.

	
	Prý se na všem domluvíme už zítra.



	Chtěl bych vám pomoci.
	Rád bych vám pomohl.

	
	Myslím, že bych vám pomohl.

	
	Bylo by možné vám pomoci.

	
	Slušelo by se vám pomoci.

	
	Mohu vám pomoci.



	Mohl bych vám půjčit svoje nářadí.
	Rád vám půjčím svoje nářadí.

	
	Dokážu vám půjčit svoje nářadí.

	
	Smím vám půjčit svoje nářadí.

	
	Jsem ochoten vám půjčit svoje nářadí.



	Co myslíte, můžete přeplavat z jednoho břehu rybníka na druhý?
	Přeplavete rádi z jednoho břehu rybníka na druhý?

	
	Smíte z jednoho břehu rybníka na druhý?

	
	Jste ochotni z jednoho břehu rybníka na druhý?

	
	Dokážete z jednoho břehu rybníka na druhý?




Sloveso moci v následující větě můžeme nahradit takovým slovesem nebo jiným přísudkovým výrazem, s kterým věta Můžeme ty věci odnosit do sklepa? bude mít význam:

a)prosté eventuality: Je možné odnosit ty věci do sklepa? Lze odnosit ty věci do sklepa?
b) žádosti o dovolení: Smíme / Dovolíte nám odnosit ty věci do sklepa?
c) otázky na posouzení  schopnosti (dovednosti): Dokážeme/zvládneme ty věci odnosit do sklepa?

Věta Mohli byste nám poradit? může mít význam:
a) Dokázali/Uměli byste nám poradit?
b) Byli byste ochotni nám poradit?

Kterým ze sloves nebo přísudků jmenných se sponou můžeme nahradit moci v následujících větách?
hodit se, smět, zvládnout/dokázat, být ochoten, 

	Mohli bychom na tu oslavu narozenin pozvat i tetu.
	 
	Hodilo by se na tu oslavu narozenin pozvat i tetu.

	Mohu pro vás něco udělat?
	 
	Smím/směl bych pro vás něco udělat?

	Mohl bych se vás na něco zeptat?
	 
	Smím/směl bych se vás na něco zeptat?

	Co myslíte, mohli byste uplavat bez přestávky 500 metrů?
	 
	Co myslíte, dokázali/zvládli byste uplavat bez přestávky 500 metrů?

	Mohli bychom raději počkat venku a nerušit.
	 
	Hodilo by se raději počkat venku a nerušit.

	Když budete potřebovat, mohu vám poradit.
	 
	Když budete potřebovat, jsem ochoten poradit.

	
	
	Když budete potřebovat, dokážu vám poradit.
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